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 ةالجزائري ةلدى المستهمك المحمي الصورة الذهنية لممنتج

 " المحميةVenus ة ميدانية عمى عينة من مستهمكات " منتجات فينوسدراس

 



 
 : ملخص

المحمية لدى  venusلمنتجات فينوس الذىنية  اسة إلى التعرؼ عمى طبيعة الصورةتيدؼ ىذه الدر      
يمكة المستيمكة الجزائرية والعوامؿ المؤثرة في تكوينيا ومعرفة ما إذا كانت تؤثر عمى السموؾ الشرائي لممست

الجزائرية والوقوؼ عمى آليات تعزيز ايجابياتيا ومعالجة سمبياتيا وذلؾ مف خلاؿ القياـ بدراسة ميدانية عمى 
مفردة تـ اختيارىا  100عينة مف المستيمكات لمنتجات فينوس المحمية ، حيث بمغ حجـ ىذه العينة 

المنيج الأنسب لمدراسة وتـ  مف خلاؿ الاعتماد عمى المنيج المسحي باعتباره أسموب عينة الصدفةب
وتـ توظيؼ نظرية المعرفة الإدراكية ، روني كأداة رئيسية لجمع البياناتاستخداـ استمارة استبياف الكت

 لمحصوؿ عمى أدؽ المعمومات النظرية والميدانية التي تخدـ أغراض الموضوع المدروسة .

المحميػػػػػة لػػػػػدى  venusتجػػػػػات فينػػػػػوس لمن ذىنيػػػػػةراسػػػػػة إلػػػػػى أف طبيعػػػػػة الصػػػػػورة الوخمصػػػػػت ىػػػػػذه الد      
)تقػديـ مؤسسػة فينػوس لمعمومػات عنيػا  معرفيػةالبعػاد الأتتمثػؿ فػي  أبعادىػاوأف المستيمكة الجزائرية ايجابيػة 

ف العوامػؿ ا  و  السػموكية ) اقتنػام منتجػات فينػوس(.و ) الثقػة فػي منتجػات فينػوس( عاطفيػة وعف منتجاتيا( ،ال
توصػؿ إلػى أف ودة والمعمومػات المتداولػة حػوؿ ىػذه المنتجػات كمػا تػـ الالمؤثرة فػي تكوينيػا ىػي السػعر والجػ

عمى السموؾ الشرائي لممستيمكة الجزائرية ىو تأثير ايجابي كما توصمت الدراسػة إلػى  ذىنية تأثير الصورة ال
)  أف آليات تعزيز ايجابيات ىذه الصورة ومعالجة سمبياتيا تتمثؿ فػي تحسػيف اسػتراتيجيات المػزيج التسػويقي

 ( . ترويج، الالتوزيعلمنتج، التسعير، ا

 .ستيمكة الجزائرية، سموؾ المستيمؾمنتج المحمي، المال، ذىنيةالصورة ال : الكممات المفتاحية



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Summary : 

     This study aims to identify the nature of the Mental image of local products of Venus 
among the Algerian consumer and the factors affecting their formation and to know whether 
they affect the purchasing behavior of the Algerian consumer and to identify the mechanisms 
of enhancing their positives and address their negatives, by doing a field study on a sample of 
consumers of local Venus products The size of this sample amounted to 100 individuals which 
were selected by chance sampling method by relying on the survey method as the most 
appropriate method for the study. An electronic questionnaire form was used as a main tool for 
data collection, and the cognitive theory of knowledge was employed to obtain the most 
accurate theoretical and field information that serves the purposes of the studied subject. 

    This study concluded that the nature of the mental image of the local products of Venus 
among the Algerian consumer is positive and that its dimensions are cognitive (Venus 
Foundation providing information about it and its products), emotional (confidence in Venus 
products) and behavioral (acquisition of Venus products). The factors affecting its formation are 
price, quality and information circulated about these products. It was also concluded that the 
effect of the Mental image on the purchasing behavior of the Algerian consumer is a positive 
one. The study also found that the mechanisms of enhancing the positives of this image and 
addressing its negatives are represented in improving the marketing mix strategies (product, 
Pricing, distribution, promotion). 

Keywords: mental image, local product, Algerian consumer, consumer behavior. 
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